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Studienævn for Cand.negot.-studier 

Referat af møde den 25. april 2024 

Sokrates mødelokale, 12:00-15:00 
 
Til stede: 
Studienævn: Rasmus Nielsen, Christian Heyde-Petersen, Alev Kuruoglu (deltog fra 
kl. 12:30 frem til kl. 14:00), Emma Fry Kjær, Ilma Halilbasic og Jacob Bank 
Aamundsen. 
Andre: Studiesekretær Anne Traun Ulriksen og studienævnssekretær Mia Fenat 
(referent). 
Afbud: Timo Friedel Mitze, Søs Elisabeth Syberg Verhoef, Didde Møller Lauridsen 
og Signe Hannibal Jensen. 

 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. 
 

2. Godkendelse af referat 

Referatet af 21. marts 2024 er godkendt ved skriftlig høring og vedlagt som 

bilag til orientering. Det fortrolige referat af 21. marts 2024 blev godkendt på 

mødet.  

 

3. Meddelelser 

3.a. Meddelelser fra studienævnsformanden:  

3.a.1 Studienævnets mødedatoer i efteråret 2024 er placeret den 22. august 

2024, 26. september 2024, 24. oktober 2024, 28. november 2024 og 12. 

december 2024. Mødeindkaldelser vil blive sendt til studienævnets 

medlemmer snarest.  

 

3.a.2 Det Humanistiske Fakultet har imødekommet studienævnet for Cand. 

Negot-studiers ansøgning om dispensation fra Vademecum, herunder 

dispensation til at bevare specialeforsvaret på 40 minutter.  

 

3.a.3 Formanden gav status på høring om Tilføjelser og justeringer af 

koncept for evaluering af uddannelseselementer, som vedrører 

evalueringskoncepter. Kandidatspecialer, Bachelorprojekter og 

Projektorienterede forløb skal nu evalueres. Negot spillede i sit høringssvar 

ind med at projektorienteret forløb skal evalueres anderledes end 

afsluttende opgaver, da det ikke er muligt at genskabe samme scenarie og 

forhold, som ved en normal eksamen. Formanden, der har været med i 

arbejdsgruppen, mente, at det bør overvejes, om evalueringsstrategien skal 

revideres helt. Dette fordi, der synes at være evalueringstræthed blandt 

studerende, der kan have en opfattelse af at evalueringer ikke nytter, selv 

om dette ikke er tilfældet. Måske er vejen frem en mere dialogbaseret tilgang 

mellem undervisere og studerende i undervisningen, hvilket kan være 

udviklingsskabende.  
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3.a.4 Formanden orienterede nævnet om behovet for at udvide 

delegationsskrivelsen. Formanden gennemgik de foreslåede ændringer, 

herunder behovet for at bemyndige studieleder til at imødekomme 

ansøgninger om midler op til 2000 DKK. Bemyndigelsen er kun gældende i 

perioden mellem to studienævnsmøder og må ikke overskride 2000 DKK 

uden at være i skriftlig høring. Studienævnet godkendte 

delegationsskrivelsen på ny.  

 

3.a.5 Status på rekruttering 2024 er, at rekrutteringsvideoerne er 

færdigproducerede og nu postet på de sociale medier. Første kampagne, 

målrettet de 18-24-årige, er allerede kørt på Instagram for $100, hvilket indtil 

videre har givet op mod 19.000 views. Som supplement er de to lange 

rekrutteringsvideoer lagt op Negot’s hjemmeside. Dertil kommer, at UN også 

markedsfører Negot., at Negot. er repræsenteret i ambassadørkorpset på 

Humaniora, hvorved kendskabet til Negot.-uddannelsen udbredes, at 

Campus Vejle kommer på besøg i næste uge for at høre mere om Negot. 

med tysk og at der køres ”Giv det en tanke” alumnevideoer på Instagram og 

LinkedIn. Formanden oplyste, at optagelsestal for Kvote 2 ser fine ud, og 

ville vide om der er andet, der skal gøres frem mod fristen for Kvote 1.   

 

Christian Heyde- Petersen (CHP) gjorde opmærksom på, at højskolerne er 

et vigtigt segment i et rekrutteringsperspektiv. Hvis muligt så skal man 

målrette en SoMe-kampagne hertil.  

 

Alev Kuruoglu ankom til mødet.  

 

CHP kommenterede, at Negot tidligere er blevet set som en 

mønsterbryderuddannelse og efterlyste data på området, der kan fortælle, 

om dette stadig er tilfældet. I bekræftende fald kan det bruges aktivt i 

rekrutteringen til uddannelsen. CHP foreslog, at de studerende laver student 

attraction-cases i relevante HR-fag på Negot-uddannelsen til brug for det 

fremtidige rekrutteringsarbejde.  

 

Formanden oplyste, at Negot fortsætter sin rekrutteringsstrategi frem mod 

Kvote 1 ansøgningsfristen i 2024, og at rekruttering også fremover vil være 

en prioritet - især fra 2025, hvor det varslede krav om karaktergennemsnit 

på Kvote 1 indføres. 

 

3.a.6 Midtvejsstatusmøde 2024 for BA og KA negot., hvor formanden og 

studienævnssekretæren deltager, finder snart sted, og formanden spurgte 

nævnet om hvilke punkter, Negot. skal spille ind med til en kommende 

handlingsplan. Nævnsmedlemmerne havde en god drøftelse heraf og 

besluttede følgende fokuspunkter ud over rekruttering: 

 

- Employabilitet: Fortsættelse af Negot.’s strategi på området. 

- Digitalisering: Fokus på den digitale (AI) dagsorden.  

- Forskningsforankring: Integration af stærke forskningsprofiler på Negot., 

heriblandt forskningsprofiler fra Slagelse. 
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- KA negot.-uddannelsens profiler: KA-reformens konsekvenser afventes, 

hvorefter der skal kigges nærmere på KA negot.-profilerne, der skal justeres. 

En af profilerne skal ændres hen mod en mere kvantitativ retning. Der er 

muligvis også brug for et metodefag som f.eks. Market Ethnography. Dette 

kan evt. indgå som valgfag. 

-Internationalisering: SDU har initieret en ny strategisk indsats for at 

tiltrække de mest talentfulde udenlandske studerende. Negot er en 

international uddannelse, hvorfor det ligger naturligt til Negot at fokusere på 

internationalisering, både i forhold til rekruttering af full degree-studerende 

og i forhold til de muligheder, der ligger i Epicur. 

 

Der blev holdt pause 13:10 – 13:25. 

 

3.b De studerende 

Ingen meddelelser.  

  

3.c Andre 

Ingen meddelelser. 

 

4. Merit- og dispensationsansøgninger 

Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet tog stilling til 12 sager. 

 

5. Sager til behandling: Eksamen, 

5.a Studienævnsformanden orienterede nævnet om eksamensevaluering 

Vinter 2023/2024. Data viser ikke noget problematisk og fag, som tidligere 

har været i studienævnets fokus, er det ikke længere. Der er høje 

beståelsesprocenter og gennemsnittet er steget. Studienævnets øvrige 

medlemmer havde ingen bemærkninger til evalueringen.    

 

6. Sager til behandling: Undervisning 

Ingen sager til behandling.  

 

7. Sager til behandling: Studieordninger 

7.a.1 Studienævnet behandlede høring vedrørende foreslåede ændringer i 

Organisation med videnskabsteori. Et enigt studienævn fandt, at forslaget 

indeholder fine ændringer til selve fagets indhold. Eneste problem ved 

forslaget er ønsket om fjernelsen af ekstern censur på 3 ECTS, hvilket Negot 

ikke kan imødekomme pt., da uddannelsen i givet fald vil komme under 

minimumsgrænsen for ekstern censur. En løsning er at ændre et af 

uddannelsens andre obligatoriske fags censur, fra intern til ekstern, så 

uddannelsen opretholder minimum samme antal ECTS af ekstern censur. 

Studienævnets medlemmer foreslog i den forbindelse, at der evt. kan kigges 

nærmere ind i faget Kultursociologi. Studienævnssekretæren vil skrive en 

tilbagemelding. 

 

7.a.2 Studienævnet blev orienteret om, at undervisnings- og 

eksamenssprog i Karriereprofilfaget Kulturarv – et arbejdsfelt fra a til z er på 
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engelsk eller dansk afhængig af bemandingen. Studienævnet fandt, at dette 

er uproblematisk for Negot. 

 

8. Sager til behandling kvalitetspolitik 

8.a Studienævnsformanden gav en status for studiestarten 2024: De to 

koordinerende tutorer Emma Fry Kjær og Sean Szweda arbejder på at få 

studiestartsprogrammet klar til godkendelse til næste studienævnsmøde i 

maj. Emma Fry Kjær supplerede og fortalte, at de næsten er i mål. 

Programmet har samme indhold og struktur som forrige års 

studiestartsprogram, dog er der ændret i forhold til nogle af aktiviteterne på 

baggrund af de evalueringer, der har været. Lokaler er booket, og de to 

koordinerende tutorer er nu i gang med at invitere oplægsholdere.  

 

Alev Kuruoglu forlod mødet.  

 

Formanden takkede for deres arbejde og fortalte, at han holder et møde 

med de to koordinerende tutorer den 1. maj 2024. Formanden oplyste, at 

KA introduktionen også er i gang med at blive planlagt. Det er de faglige 

vejledere, der står for denne del.  

 

8.b. Studienævnet gennemgik oversigten over antallet af studerende, der 

gennemfører et projektorienteret forløb. Negot performer solidt på punktet: 

I perioden Sommer 2023 + Vinter 2023/2024 har 34 studerende været i 

praktik enten i Danmark eller i udlandet. Det ser rigtig godt ud, og 

kombineret med studiejobs, skønnes det at Negot er i kontakt med 100-200 

virksomheder om året.  

 

Christian Heyde-Petersen bemærkede, at negoter i høj grad er employable. 

Han orienterede om, at han netop har haft besøg af to tidligere negot-

studerende, Morten Kristensen og Stephan Papagatis, der fortalte om 

brugen af AI i deres arbejde for hhv. nemlig.com og Ipsos. Det var helt 

tydeligt, at de begge også aktivt gør brug af deres negot-

koblingskompetencer.   

 

Studienævnet var enige om, at Negot fortsat ønsker at have fokus på 

employabilitet samt at udrulle en strategi på området, jf. den nye 

handlingsplan.  

 

8.c. Studienævnet besluttede, at næste møde i aftagerpanelet skal holdes 

den 7. november 2024, hvor Negot’s satningsområder skal drøftes med 

aftagerpanelets medlemmer.  

 

9. Andre sager til behandling 

9.a Studienævnet imødekom ansøgning om refundering af udlæg på 451,10 

DKK i forbindelse med produktion af rekrutteringsvideoer. 

 

9.b Studienævnet imødekom ansøgning om tilskud til filmarrangement for 

fire BA negot.-tysk studerende. I alt blev 340 DKK bevilget.  
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10 Eventuelt 

Intet til punktet.  

 
 
Mødet sluttede kl. 14.15. 
 
 
Rasmus Nielsen                     /                    Mia Fenat 
Studienævnsformand /                    Studienævnssekretær 


